

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : YB PUAN MARIA CHIN BINTI ABDULLAH
[PETALING JAYA]**

TARIKH : 10 JULAI 2019

SOALAN NO.27

Minta **PERDANA MENTERI** menyatakan sama ada Kerajaan akan menubuhkan Pesuruhjaya Diraja untuk mengkaji kemiskinan tegar dan keterbelakangan masyarakat Orang Asli dan Orang Asal dari segi sosioekonomi, budaya dan bahasa, kesihatan dan pemakanan, setelah peristiwa kematian di Gua Musang.

**JAWAPAN : YB DATUK LIEW VUI KEONG
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI
(UNDANG-UNDANG & HAL EHWAL PARLIMEN)**

Tuan Yang di-Pertua,

Di kesempatan dewan yang mulia ini, pihak Kerajaan mengucapkan takziah di atas kematian 15 orang penduduk Orang Asli Kuala Koh dan bersimpati kepada musibah tragedi yang dihadapi oleh penduduk Kampung Orang Asli Kuala Koh, Pos Lebir, Gua Musang Kelantan kini.

Sememangnya kesejahteraan masyarakat Orang Asli merupakan tumpuan khas pihak Kerajaan dalam usaha untuk meningkatkan tahap sosioekonomi dan kualiti hidup masyarakat berkenaan. Berdasarkan penemuan ujian makmal yang dilakukan oleh Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM), didapati berpunca daripada wabak demam campak (measles). Sehubungan dengan itu, pada 12 Jun 2019, Mesyuarat Jemaah Menteri telah bersetuju untuk menubuhkan Jawatankuasa Kabinet Mengenai Isu-isu Masyarakat Minoriti (JKMIMM) yang dipengerusikan oleh YAB Timbalan Perdana Menteri. Pada peringkat permulaan, Jawatankuasa ini akan memberi keutamaan bagi penyelesaian isu-isu berkaitan masyarakat Orang Asli bagi meningkatkan tahap sosioekonomi dan kualiti hidup.

Sehingga kini, pihak Kerajaan komited dan serius dalam melaksanakan bantuan pemulihan rawatan dan pemberian sokongan kebajikan serta berusaha mengelakkan kejadian seumpama ini berlaku kepada penduduk-penduduk Kampung Orang Asli Kuala Koh kelak melalui kerjasama strategik dengan pihak Agensi Pengurusan Bencana Negara (NADMA), Jabatan Kemajuan Orang Asli (JAKOA), Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM), beberapa Jabatan dan Agensi Kerajaan serta penglibatan pihak Badan Bukan Kerajaan (NGO) dengan beberapa langkah, antaranya :

NO. SOALAN : 27

- (i) Mengadakan Program Kesihatan Komuniti bersama dengan pihak KKM dengan aktiviti penerangan kesihatan interaktif, simulasi praktikal penjagaan kesihatan, pertandingan kesihatan komuniti sihat, dan pembekalan sokongan penjagaan kesihatan.
- (ii) Mengadakan Program Bersama Rakyat di dengan masyarakat Orang Asli Kuala Koh dengan penglibatan beberapa Agensi / Jabatan Kerajaan dan NGO seperti aktiviti pendaftaran kad pengenalan, pendaftaran bantuan dengan pihak Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM), gotong royong perdana dan penerangan gaya hidup sihat komuniti .
- (iii) Program suntikan vaksin dan imunisasi yang berjadual kepada masyarakat Orang Asli .
- (iv) Menaiktaraf perkhidmatan air bersih menerusi sistem Rawatan Air Bersih dan mengenalpasti punca sumber air yang baharu melalui kerjasama dengan Unit BAKAS, KKM.
- (v) Kerajaan melalui Kementerian Pendidikan Malaysia (KPM) sedang bekerjasama dengan pihak JAKOA di dalam proses penelitian bagi mewujudkan keanjalan silibus pengajaran dan fleksibel masa pembelajaran bagi pelaksanaan konsep Sekolah Komuniti Pedalaman Orang Asli bagi Orang Asli suku Bateq.

Sekian, terima kasih.